


Gbelan2

Srdce mestecka bije radostne

JEDNOU 
VETOU

ˇ
	 Veď...	 nevídate	 vo	 filmoch	
francúzskych,	 talianskych,	 amerických		
či	iných	„kých“	ako	je	v	parku	rušno,		ako	
sa	 dôchodcovia	 bavia	 na	 lavičkách	 a	
hádajú	sa	o	politike,	ako	sa	študenti	učia,	
ako	prebieha	prvé	stretnutie	partnerov?		
Aj	 v	 Gbeloch	 sme	 	 dotiahli	 do	 parku	
so	 šumiacimi	 živými	 borovicami	 „život	
ľudský,“	 dotiahli	 sme	 sem	 tých,	 ktorí	
si	 park	môžu	 užívať...	 kde	 tí	 najmenší,	
v	 tieni	 vzrastlých	 stromov	 spoznávajú	
svojich	prvých	kamarátov,	učia	sa	tomu,	
že	 hračka	 môže	 byť	 požičaná	 aj	 tomu	
druhému,	ktorí	sa	tiež	chce	pohojdať,	či	
vyliezť	si	na	preliezku.
V	 Čechách	 je	 také	 príslovie...	 „Babo,	
raď!“	A	 určite	 oprávnene	 sa	 pýtam	 –	 a	
nepatria	 k	 poradcom,	 ako	 využívať	
park,	okrem	spokojných	rodičov,		aj	naši	
starkí?	Koho	viac	poteší	detský	džavot,	
ako	starých	rodičov,	ktorí	taktiež		takmer	
počas	celého	roka	vodia	svojich	vnukov	
do	 parku	 pred	 úrad?	 Ich	 ihrisko	 je	 ich	
park.	 Náš	 park	 je	 ich	 ihrisko.	A	 máme	
z	 toho	 úprimnú	 radosť	 a	 veríme,	 že	
radosť	 z	 úspešného	 dielka	majú	 všetci	
dobromyseľní	a	pozitívne	mysliaci	ľudia.

A	 tak	pomaly,	 krok	 za	 krokom	 realizuje	
primátor	 mesta	 spolu	 s	 poslancami	
zámer,	 (lebo	 väčšina	 z	 nich	 sa	 s	 touto	
smelou	 myšlienkou	 stotožnila)	 urobiť	
ihrisko	 pre	 futbal,	 florbal,	 vybíjanú	 a	
dokonca	 i	 basketbal	 –	 pre	 deti	 do	 12	
rokov	–	priamo	v	parku!

	Práve	tu	na	„Starnisku	či	Stádnisku“	sa	
začínali	písať	dejiny	gbelského	športu,	tu	
sa	hrávali	prvé	cezuličné	zúrivé	zápasy,	
tu	boli	prvé	odreté	kolená,	tu	sa	objavila	
prvá	 naozajstná	 lopta,	 ale	 až	 na	 druhý	
pokus	 kúpy,	 lebo	 na	 	 prvom	 nákupe	
zverené	 finančné	 prostriedky	 „prelízali“	
nákupčí	na	zmrzline	v	Hodoníne.

Tu	 -	na	mieste	starých	dobytčích	 trhov,	
ktoré	 sme	 v	 projektoch	 označili	 ako	
srdce	 mesta,	 ktorý	 úzko	 nadväzuje	 na		
realizáciu	 projektu	 od	 rodáka	 z	Gbelov	
–	 pána	 Vladimíra	 Suchánka	 –	 urobiť	
pred	 úradom	 dlažbový	 chodník	 v	 tvare	
slnka,	 ako	 stredový	 symbol	 života	 v	
meste,	 bol	 impulzom	 na	 plnenie	 jeho	
krásnej	myšlienky.	„Srdce	mestečka	bije	
radostne!“																	

Pavol	Nemec

(pokračovanie	zo	strany	1) Na „Starnisku či 
Stádnisku“ sa začínali 
písať dejiny gbelského 
športu.

Kolumbárium na mestskom cintoríne
	 Mesto	 Gbely	 v	 tomto	 roku	
pristúpilo	 k	 intenzívnejšiemu	 využitiu	
priestorov	 cintorína	 a	 v	 tzv.	 novej	 časti		
cintorína	bola	vybudovaná	urnová	stena	
s	 kapacitou	 dvanásť	 urnových	 miest.	
Pri	prenajatí	urnového	miesta	v	urnovej	
stene	je	stanovený	jednorazový	poplatok	
vo	výške	250	€.	Následne	nájomca	platí	
každoročné	nájomné	vo	výške	1	€.	Urnová	
stena	sa	skladá	zo	stavebne	upravených	
urnových	 miest,	 pričom	 nájomca	 si	 už	
sám	dá	umiestniť	 prekrytie	miesta-	 tzv.	
epitafnú	dosku,	ktorej	rozmery	stanovuje	
Prevádzkový	 poriadok	 pre	 pohrebisko	
v	 meste	 Gbely	 (Všeobecne	 záväzné	
nariadenie	č.		2/2016)	a	je	600x600x300	
mm.	Nájom	urnového	miesta	 je	možné	
vybaviť	osobne	na	mestskom	úrade.

Mgr.	Ivana	Bolebruchová

Intenzívnejšie využitie priestorov cintorína

Vedenie ZŠ s MŠ Gbely oznamuje, že 
poplatok za využívanie telocvične sa od 
1.1.2017 zvyšuje na 10€ za 1 hodinu.

V novembri pred desiatimi rokmi sa začalo s 
výstavbou kanalizácie na uliciach SNP,

ČSLA a Halaštava.
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Kristus - král paradoxovˇ

JEDNOU 
VETOU

Farský kostol aj pre budúce generácie

V	 akejsi	 neschopnosti	 človeka	 uniesť	
Božiu	 dobrotu	 naráža	 Ježiš	 na	 ľudskú	
zlobu	 a	 je	 ňou	 otrasený.	 V	 dôsledku	
toho	sa	stal	aj	mužom	bolesti	a	zároveň	
ukázal,	v	čom	tkvie	jeho	obrovská	moc,	
ktorú	paradoxne	prejavil	na	popravisku,	
na	svojom	kríži.	Je	to	moc	lásky.
Lásky,	ktorá	zasiahla	 	aj	kajúceho	 lotra	
na	 kríži.	 On	 tiež	 uznal	 bezmocného	
Krista	 za	 Kráľa:	 „Ježišu, pamätaj na 
mňa, keď prídeš do svojho kráľovstva.“  
Aj	v	 tomto	príbehu	vidíme,	ako	 reaguje	
nepredstaviteľná	Božia	dobrota	na	vieru	
človeka:	 “Ešte dnes budeš so mnou v 
raji.“
Niečo	 také	 nemôže	 dať	 človeku	
najmocnejší	 tohoto	 sveta.	 Ježiš	 je	
Kráľ,	 ktorý	 vládne	 všetkým	 aj	 cez	
násilie	 ľudskej	 zloby,	 cez	 moc	 silných	
a	 arogantných.	 On	 vládne	 životu	 a	
človeku	aj	cez	najväčšie	ľudské	hriechy.	
Jeho	 moc	 lásky	 nás	 môže	 priviesť	 do	
absolútnej	 slobody	 Božieho	 kráľovstva,	
do	večného	šťastia.
Ježiš	 svoje	 kráľovstvo	 nevnucuje,	
nemanipuluje	 človeka,	 len	 ticho	 čaká,	
ako	mu	človek	odpovie...

Andrej	Fordinál,	váš	farár

	 Slovo	 kráľ	 v	 nás	 evokuje	
stredoveké	 obrazy	 kráľov	 ako	
neohrozených	 	 panovníkov,	 ktorí	 mali	
v	 rukách	moc,	slávu,	bohatstvo	a	svoje	
vojsko.	 Prečo	 teda	 Cirkev	 slávi	 Krista	
ako	 kráľa?	 Veď	 predsa	 on	 nemal	
politickú	ani	náboženskú	moc,	neustále	
ho	prenasledovali	židovskí	predstavení.	
Nemal	 domov,	 bohatstvo	 ani	 armádu.	
Nesedel	 na	 tróne,	 ale	 visel	 na	 kríži.	
Korunu	dostal	uvitú	z	akáciového	 tŕnia.	
Mnohých	sklamal,	neoslobodil	Izraelitov	
spod	 rímskeho	útlaku	a	aj	preto	sa	mu	
niektorí	ľudia	vysmievali	a	nepochopili,	v	
čom	bola	ukrytá	jeho	moc	a	sila.
											Poznáme	udalosť	z	evanjelia,	kedy	
Ježiš	až	pred	Pilátom	vyhlásil,	že	je	kráľ	
a	zároveň	dodal,	že	jeho	kráľovstvo	nie	
je	z	tohto	sveta.
Jeho	 zákony	 boli	 úplne	 iné.	 Ježišovo	

kráľovstvo	 bolo	 kráľovstvo	 pravdy,	
pokoja,	 spravodlivosti	 a	 lásky.	 V	 tomto	
kráľovstve	 majú	 všetci	 svoju	 hodnotu	
a	 	 úctu.	 Božia	 vláda	 je	 vláda	 lásky,	
odpustenia	 a	milosrdenstva,	 nie	 násilia	
a	 bezcitnosti.	 Toto	 dokazoval	 aj	 Ježiš	
celým	 svojím	 životom.	 Nikto	 mu	 nebol	
cudzí,	odpúšťal,	uzdravoval,	liečil	telesné	
i	 duševné	 rany.	 Vyháňal	 zlých	 duchov,	
ba	 dokonca	 kriesil	 zmŕtvych.	 Mal	 súcit	
s	 hriešnikmi,	 plakal	 pri	 hrobe	 priateľa	
Lazára.	 Veľmi	 trpel,	 keď	 sa	 stretol	 s	
tvrdosťou	tých	zbožných	sŕdc,	ktoré	mu	
vyčítali,	že	sa	skláňa	k	hriešnikom.	Ako	
píše	jeden	teológ:	„Ježiš bol pohnevaný 
tvrdosťou srdca u tých, ktorí sa stavali 
proti jeho snahe prinášať slobodu a 
záchranu duší, pretože nemohli uveriť, 
že Boh chce byť priateľom všetkých ľudí, 
nielen vyvolených.“

Liturgický rok v Cirkvi začína prvou adventnou nedeľou a končí slávnosťou 
Krista Kráľa. Tento sviatok ustanovil pápež Pius XI. na konci Jubilejného 
roka 1925.

		 V	 uplynulých	 mesiacoch	 boli	
realizované	 práce	 na	 oprave	 nášho	
kostola	 a	 fary.	 Z	 bezpečnostných	
dôvodov	 bolo	 nutné	 sanovať	 praskliny	
stien	a	stropu	kostola,	kde	na	viacerých	
miestach	prišlo	k	uvoľneniu	omietky	od	
muriva.	Taktiež	zateplenie	a	nová	fasáda	
fary,	 ktoré	 nielen	 po	 stránke	 vizuálnej,	
ale	hlavne	z	pohľadu	nižšej	energetickej	
náročnosti,	 prispeje	 k	 zníženiu	
prevádzkových	nákladov.	
Tieto	 práce	 bolo	 nutné	 vykonať	 z	 toho	
dôvodu,	 že	 je	 úlohou	 nás	 všetkých	
súčasníkov,	 zachovať	 historické	
dedičstvo	našich	predkov	–	najvzácnejšiu	
a	dominantnú	pamiatku	nášho	mesta	–	

farský	kostol	aj	pre	budúce	generácie.	
Čakajú	nás	ešte	náročné	práce,	ako	 je	
stuženie	vrchnej	stavby	kostola	a	oprava	
strechy.	Vzhľadom	k	 tomu,	že	sa	 jedná	
o	finančne	nákladné	opravy,	je	potrebné	
zabezpečiť	 viaczdrojové	 financovanie,	
lebo	 všetky	 doterajšie	 práce	 a	 opravy	
boli	 realizované	 výlučne	 zo	 zbierok	
veriacich	 a	 dobrodincov.	 Vyjadrujeme	
vďaku	 vám,	 ktorí	 ste	 sa	 akýmkoľvek	
spôsobom	pričinili	 o	 podporu	 realizácie	
tohto	 diela,	 lebo	 náš	 kostol	 a	 fara	 nie	
sú	 len	 stavby,	 ale	 je	 to	 hlavne	 život	
v	 podobe	 každodenných	 svätých	omší,	
príprav	 a	 vysluhovania	 sviatostí,	 ale	 aj	
aktivít	pre	rôzne	skupiny	a	spoločenstvá	
vo	farnosti.	Vďaka	patrí	i	nášmu	pánovi		
farárovi	 	Andrejovi	 	 Fordinálovi	 za	 jeho	
aktívny	prístup	a	vedenie	celého	projektu	
opráv.	
Zároveň	si	dovoľujeme	osloviť	všetkých,	
ktorým	 záleží	 na	 tom,	 aby	 sa	 Gbely	
mohli	naďalej	pýšiť	jedným	z	najkrajších	
a	 najväčších	 kostolov	 na	 Záhorí,	 že	
vďačne	 uvítame	 ich	 aktivity	 pri	 ďalších	
nevyhnutných	opravách.		
Pán	Boh	vám	zaplať	a	žehnaj!

Farská	ekonomická	rada
pri	rímskokatolíckom	úrade	Gbely

Je úlohou nás 
všetkých súčasníkov, 
zachovať historické 
dedičstvo našich 
predkov – najvzácnejšiu 
a dominantnú pamiatku 
nášho mesta – farský 
kostol aj pre budúce 
generácie.

Určite ste viacerí, v poslednom období, postrehli zvýšený ruch a rôzne 
mechanizmy v okolí nášho kostola a fary.

Dňa 27. novembra - na prvú adventnú 
nedeľu - sa uskutoční v dome kultúry 
podujatie Sladká ňedzela na Záhorí.

Stretnutie rodičov detí, ktoré pôjdu na 1. sv. 
prijímanie, bude v sobotu 3.12. o 9.00 hodine

v pastoračnej miestnosti.
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- Aké sú najvýznamnejšie investičné 
aktivity, ktoré spoločnosť NAFTA rieši 
v tomto období?
- Ak budem hovoriť o západnom 
Slovensku, je to určite ukončenie prvej 
etapy prevádzky nového zberného 
plynového strediska (ZPS) Záhorská 
Ves. Prebieha proces výstavby 2. etapy. 
Predpokladaný termín zahájenia ťažby 
je november tohto roku. Predpokladané 
obdobie ťažby je zatiaľ plánované 
na 15 rokov. ZPS Záhorská Ves bolo 
vybudované na základe pozitívnych 
vrtov v tejto lokalite. Zámerom je 
predĺžiť ťažbu plynu. Ťažba na území 
Slovenska má už dlhodobo klesajúci 
charakter,  čo je v oblasti s viac ako 
100 ročnou históriou ťažby prirodzené. 
Prieskumnými aktivitami, ktoré 
spoločnosť NAFTA priebežne realizuje, 
ložiskovo-inžinierskym riadením a 
efektívnou ťažbou sa však tento pokles 
snažíme spomaliť.
Zároveň začalo doťažovanie 
zostatkových zásob zemného plynu 
kompresorom zo sondy Závod 78 
cez ZPS Závod, ktoré by malo byť 
ukončené v horizonte piatich rokov, 
ako aj doťažovanie ložiska Trakovice s 
cieľom zabezpečiť pokračovanie v ťažbe 
plynu a zvýšiť vyťažiteľnosť tohto ložiska 
z troch sond.

- Investujete  aj do nových, 
inovatívnych projektov? Môžete 
menovať aspoň niektoré z nich?
- Veľkú perspektívu vidíme v projektoch 
zameraných na skladovanie energie 
vyrobenej z rôznych zdrojov. Ako vieme, 
nadbytočnú energiu z obnoviteľných 
zdrojov vie ľudstvo zatiaľ skladovať 
len v obmedzenej miere. Preto ostáva 
často nevyužitá. V tomto smere je našou 
vlajkovou loďou projekt Underground 
Sun Storage, v ktorom sme partnerom 
rakúskej spoločnosti RAG. Cieľom 
je otestovať možnosť transformácie 
elektrickej energie na vodík a zmiešaný 
so zemným plynom ho uskladniť 
v podzemných zásobníkoch. Projekt 
je jedinečný v tom, že sa nerealizuje v 
laboratórnych podmienkach, ale priamo 
na ložisku. V septembri bolo ukončené 
fyzické vtláčanie zmesi plynu a vodíka 
do  ložiska a v teraz už prebieha ťažba.

NAFTA plánuje uskladnovat obnovitelnú energiu
V polovici októbra sa v Dome kultúry Gbely uskutočnilo pravidelné stretnutie 
dôchodcov  organizované spoločnosťou NAFTA a.s. Niekdajší i súčasní 
zamestnanci spoločnosti  NAFTA si pripomenuli históriu ťažby ropy na území 
západného Slovenska a zaspomínali na obdobie vzniku spoločnosti, ktorá do 
roku 2009 sídlila priamo v Gbeloch a v ktorej v súčasnosti stále pracuje 118 
obyvateľov Mesta Gbely. O ďalšom smerovaní spoločnosti NAFTA sme sa 
rozprávali so špecialistkou externej komunikácie a hovorkyňou spoločnosti, 
Tatianou Birošovou.

- NAFTA už avizovala ďalší podobný 
projekt. O čo v ňom konkrétne ide a 
kedy sa bude realizovať? 
- Ide o projekt Veľkokapacitné úložisko 
energie, na ktorom je NAFTA jedným 
z partnerov . Má ambíciu priniesť metodiku 
a komplexný súbor dát o možnostiach 
skladovania energie použiteľné pre široké 
spektrum lokalít, nielen jednu konkrétnu, 
ako je to pri projekte Underground Sun 
Storage. Na základe laboratórnych 
testov realizovaných v spolupráci so 
slovenskými vedcami sa naši odborníci 
pokúsia nájsť na Slovensku vhodnú 
lokalitu na realizáciu veľkokapacitného 
úložiska energie, ktoré bude spĺňať 
všetky požadované kritériá na bezpečné 
skladovanie zmesi zemného plynu 
a vodíka. Projekt je v súčasnosti v štádiu 
počiatočných analýz a príprav. Zámerom 
je tiež získať prefinancovanie z fondov 
EÚ, keďže bude významným prínosom 
pre celý energetický trh.  
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- Využívate svoje dlhoročné know-
how a moderné technológie aj za 
hranicami Slovenska? 
- NAFTA kontinuálne vyhľadáva projekty 
medzinárodnej spolupráce v oblasti 
prieskumu a ťažby uhľovodíkov a 
podzemného skladovania zemného 
plynu. V súčasnosti sa najviac 
zameriavame na Ukrajinu, Turecko 
a Nemecko. V júli tohto roku naša 100-
percentná dcérska spoločnosť NAFTA 
INTERNATIONAL B.V. uzatvorila 
partnerstvo so spoločnosťou Cub 
Energy Inc. zamerané na prieskum 
Užhorodskej licencie na západnej 
Ukrajine. NAFTA plánuje zmerať 3D 
seizmiku ešte v tomto roku a následne 
realizovať prieskumné vrty. Vytvorenie 
partnerstva so spoločnosťou Cub Energy 
Inc. je pre nás dôležitou udalosťou, 
pretože predstavuje významný medzník 

v plánovanej expanzii spoločnosti na 
tento, resp. iné zahraničné trhy. 

- Ako sa spoločnosť Nafta stará 
o životné prostredie?
- Spoločnosť NAFTA koná zodpovedne 
voči komunite a prostrediu, v ktorom 
pôsobí. Všetky svoje aktivity realizujeme 
s rešpektom a starostlivosťou o životné 
prostredie, investujeme do zvýšenia 
bezpečnosti stredísk, prevádzok 
i samotných zariadení, likvidujeme 
environmentálne záťaže – t.j. vyťažené 
vrty a strediská. V spolupráci s Hasičským 
a záchranným zborom SR a prizvanými 
dobrovoľnými hasičskými zbormi 
pravidelne realizujeme cvičenie 
banských záchranárov. Konalo sa aj 
tento rok v júni – tentokrát pri Zbernom 
stredisku ZS 1 Suchohrad v okrese 
Malacky a bolo zamerané na diaľkovú 
dopravu vody na miesto simulovanej 
havárie. 

-	 Zapája sa spoločnosť Nafta aj do 
verejnoprospešných projektov?
- Podporu verejnoprospešných projektov 
vnímame  ako  veľmi  dôležitú.
NAFTA je partnerom aktivít v oblasti 
komunitného rozvoja a životného 
prostredia, vzdelávania a kultúry, 
zdravia, rodiny a športu. Aj v tomto 
roku sme sponzorsky prispeli viacerým 
jednotlivcom či rodinám na riešenie ich 
ťažkej životnej situácie. V rámci projektu 
spoločenskej zodpovednosti sme 
pokračovali v projekte Detská naftárska 
univerzita, s ktorým sme po prvýkrát 
začali v októbri 2015. Naši zamestnanci 
navštívili  8. a 9. ročník vybraných 
základných škôl a žiakov týchto škôl 
privítali aj v priestoroch centrálneho 
areálu v Gajaroch. 
Myslíme však aj na svojich zamestnancov. 
Po cyklistickej súťaži Do práce na bicykli 
sa v tomto roku športoví nadšenci z 
radov spoločnosti NAFTA zúčastnili 
ďalšej zaujímavej športovej udalosti - 
štafetového behu Od Tatier k Dunaju 
s dĺžkou 345 km. Tím NAFTA rahumara 
RUNNERS si účasť na tomto behu 
zopakoval po troch rokoch a z celkom 
200 prihlásených tímov sa umiestnil 
na 41. mieste.
No a samozrejme nezabúdame ani na 
tých, ktorí patrili medzi nás v minulosti 
– bývalých zamestnancov spoločnosti 
NAFTA. Preto je nám vždy potešením 
organizovať stretnutia, akým bolo aj to 
v Gbeloch. Zvlášť, keď práve tu vyrástli 
za storočie existencie našej spoločnosti 
odborníci v našom odbore, ľudovo 
nazývanom „naftarina“.

Ďakujeme	za	rozhovor.

S ťažbou ropy a neskôr 
plynu sú tu späté osudy 
desiatok rodín, ktoré 
sa zaslúžili o rozvoj 
ťažobného priemyslu na 
západnom Slovensku.

ˇ ˇ ˇ
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	 Vďaka	 krajskej	 predsedníčke	
JDS	pani	Fabiánovej	a	OO	JDS	Skalica	
bol	 na	 túto	prehliadku	nominovaný	náš	

Senior na krajskej prehliadke
spevácky	súbor	Senior,	aby	reprezentoval	
náš	okres.	Okrem	nás	sa	tejto	prehliadky	
zúčastnilo	 ďalších	 sedem	 speváckych	

S dobrými priatelmi je aj jesen života krásna

Dňa 6.11.2016  v malej obci Nižná pri Piešťanoch sa konala Krajská prehliadka 
speváckych seniorských súborov.

súborov	z	Trnavského	kraja.
Veľmi	sme	sa	na	prehliadku	tešili	a	keďže	
to	bola	pre	náš	súbor	výzva,	zodpovedne	
sme	sa	na	vystúpenie	pripravovali.
Náš	 repertoár	 bol	 zložený	 z	 piesní	
ľudových,	 umelých	 a	 vlastnej	 tvorby	
dirigenta	pána	Pavla	Nemca.
Veľkou	 podporou	 na	 tomto	 podujatí	
bola	 i	 prítomnosť	 nášho	 primátora	
Ing.	 Hazlingera	 a	 prednostky	 Ing.	
Londarevovej.	 A	 naše	 úsilie	 a	
zodpovedná	práca	nám	priniesli	i	ovocie.	
Veľký	 potlesk	 sa	 niesol	 celou	 sálou	 a	
dlho	neutíchal.
Vďaka	príjemnému	prostrediu,	bohatému	
občerstveniu	 a	 dokonalej	 starostlivosti	
zo	strany	ZO	JDS,	sme	sa	ešte	dlho	po	
vystúpení	všetci	spoločne	zabávali.
Piesne	zo	všetkých	kútov	kraja	sa	niesli	
celým	 kultúrnym	 domom.	A	 keď	 prišiel	
čas	 odchodu,	 neradi	 sme	 sa	 lúčili	 s	
milými	 hostiteľmi	 z	 Nižnej.	 Ďakujeme	
a	 vopred	 sa	 tešíme	 na	 ďalšie	 takéto	
príjemné	podujatia.

Milica	Ondrušková

JEDNOU 
VETOU

ˇ ˇ
	 Aj	 v	 tomto	 roku	 v	 rámci	
Mesiaca	 úcty	 k	 starším	 pripravila	 naša	
organizácia	JDS	26.10.2016	posedenie	
pre	 jubilantov	 (našich	 členov),	 ktorí	 sa	
v	tomto	roku	dožívajú	70,75,80,85	a	viac	
rokov.
V	 príhovore	 jubilantov	 pozdravila	
predsedkyňa	 pani	 Onrušková,	

Október už spravidla je Mesiacom úcty k starším, hoci úctu k starším treba 
prejavovať po celý rok.

poďakovala	 im	 za	 ich	 prácu,	 ktorú	
vykonávajú	 v	 prospech	 nášho	 mesta,	
či	 svojích	 blízkych,	 za	 ich	 lásku	
a	priateľstvo,	ktoré	rozdávajú	okolo	seba	
napriek	 svojím	 ťažkostiam,	 ktoré	 ich	
určite	neobchádzajú.
Členky	výboru	JDS	pripravili	 jubilantom	
malé	 občerstvenie	 a	 obdarovali	 ich	

malým	 darčekom.	 Za	 zvuku	 pekných	
melódií,	 ktoré	 nám	 sprostredkoval	 pán	
Bolebruch	 si	 jubilanti	 „	 podebatovali“,	
vymenili	 medzi	 sebou	 skúsenosti	
a	trošku	i	zatancovali.
Dúfame,	že	sme	pre	nich	pripravili	jedno	
pekné	 popoludnie,	 aby	 sme	 spestrili	
jeseň	ich	života.
S	prianím	pevného	zdravia	sa	tešíme	na	
ďalšie	stretnutie.

Emília	Pechová	Výbor	JDS

Mesiac úcty oslávili aj zdravotne postihnutí
	 Aj	 ťažko	 zdravotne	 postihnutí	
v	 Gbeloch	 si	 pripomenuli	 „Mesiac	 úcty	
k	 starším“	 v	 dome	 kultúry	 27.	 októbra	
tohto	roka.	Bolo	nás	menej,	ako	bývalo	
v	 minulosti,	 ale	 to	 nám	 nebránilo	 sa	
stretnúť,	 podebatovať,	 občerstviť	 sa	
a	zabaviť	pri	tónoch	hudby			pána		Jána	
Bolebrucha.
	 	 	 	 Dobrým	 zvykom	 býva	 privítať	
a	 zablahoželať	 našim	 oslávencom,	
ktorými	teraz	boli:

pani	 Viera	 Pechová,	 Mgr.	 Alžbeta	
Hajduková,	 Anna	 Kaducová,	 Emília	
Hiselská,	 Branislav	 Adamovič,	 Ján	
Rajčák	a	Valéria	Nemcová.

Z	 rúk	 pána	 primátora	 Ing.	 Hazlingera	
a	predsedníčky	Ing.	Vaňkovej		prítomní	
oslávenci	prevzali	blahoželanie,	darček	
a	krásnu	kytičku.

Mgr.	Mária	Cvečková,	PhD.

Členovia ZO ZŤP navštívili 20. novembra 
Bratislavu, začínajúce vianočné trhy

a anglický muzikál Pokrvní bratia.

Gbelan Peter Pecha ml. sa už onedlho predstaví
v hlavnej úlohe muzikálu Rocky.
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	 Naša	 škola	 sa	 zapojila	 do	
celoslovenskej	 akcie:	 „Poď,	 budem	 ti	
čítať!“	V	tento	deň	po	celom	Slovensku	
čítajú	 deťom	 rôzne	 osobnosti.	 Na	
pozvanie	 pána	 riaditeľa	 Dávida	 Jureňu	
začínala	 s	 čítaním	 v	 knižnici	 poetka	
Zdenka	 Laciková.	 Ďalej	 pokračoval	
vdp.	 Andrej	 Fordinál.	 Nasledoval	 pán	
Pavol	 Nemec	 a	 na	 záver	 čítal	 pán	
riaditeľ	 Mgr.	 Dávid	 Jureňa.	 Čítalo	 sa	
z	knižiek:	„A	čo	bolo	ďalej?“	Z	rozprávok	
Pavla	 Dobšinského,	 pán	 Pavol	 Nemec	
čítal	 svoju	 rozprávku:	 „O nezbednom 
medvedíkovi.“	Žiaci	I.	stupňa	sa	striedali	
v	knižnici.	Na	druhom		stupni,	čítali	pani	
učiteľky,		na	hodinách	literatúry	z	knižiek,	
ktoré	si	vybrali	v	našej	knižnici.
Deťom	 sa	 čítanie	 páčilo.	 Veríme,	
že	 sme	 	 akciou	 prispeli	 k	 upevneniu	
lásky	 k	 písanému	 slovu	 a	 k	 čitateľskej	
gramotnosti	 našich	 detí.	 Ďakujeme	
všetkým	 čítajúcim,	 že	 venovali	 časť	
svojho	času	našim	deťom.

Kolektív	ZŠsMŠ	Gbely

Pod, budem ti cítat

Carodejná škola v Gbeloch ?

JEDNOU 
VETOU

ˇˇ
	 Na	okresnom	kole	Olympiády	
zo	 slovenského	 jazyka	 našu	 školu	
reprezentovala	víťazka	školského	kola	
Adriana	Sojáková	z	8.	B	triedy.	

Úspešná olympionickaˇˇ

Preukázala	 vynikajúce	 vedomosti	 a	
tvorivé	 schopnosti	 a	 právom	 obsadila	
1.	 miesto	 s	 postupom	 do	 krajského	
kola.	 Jej	 víťazstvo	 je	 o	 to	 cennejšie,	
lebo	 bola	 jedinou	 súťažiacou	 žiačkou	
8.	 ročníka	 z	 okresov	Skalica	 i	 Senica	
spomedzi	 deviatakov.	 Vyslúžila	 si	 i	
osobitné	uznanie	a	pochvalu	poroty	za	
nadštandardný	výkon.	Blahoželáme!

PaedDr.	Emília	Siráňová

Znenie tajničky krížovky zo strany 15 
zasielajte do 10. decembra 2016 na adresu 

kultura@gbely.sk alebo prineste do redakcie.

V sobotu 26.novembra absolvovali členovia ZO SZCH 
zájazd na celoštátnu výstavu drobného zvieratstva

do Nitry, kde osem členov aj vystavovalo.

ˇ 	 Je	 to	škola,	ktorá	 je	úplne	 iná,	
ako	tá	obyčajná.	Je	iná	v	tom...	vlastne	
vo	 všetkom.	 Namiesto	 učiteľov	 nás	
učia	 všetky	 druhy	 hmyzu.	 Od	mravcov	
až	 po	 pavúky.	 A	 namiesto	 predmetov	
máme	 sladkosti.	 Na	 predmete	
CUKRÍKOMATEMATIKA	 nás	 učí	 pán	
profesor	 Mucha.	 Je	 prísny,	 ale	 vie	
toho	 veľa	 naučiť.	 Učíme	 sa	 tu	 napr.,	
že	 58	mravcov	 +	 1	 motýľ=	 nekonečno	
pavúkov.	Ale	 aj	 tak	 to	 nechápem.	 	 Na	
predmete	 LÍZANKOČÍTANIE	 nás	
učí	 pani	 profesorka	 Húsenková.	 Tu	
čítame,	 čítame	 a	 stále	 len	 čítame	 o	
všelijakých	 pre	 mňa	 nezmysloch.	 Na	
ŽUVAČKOGEOGRAFII	 sa	 učíme,	 kde	
sa	 nachádza	 more	 žuvačka,	 kde	 sa	
nachádza	 ostrov,	 kontinent,	 pohorie	 či	
oceán	 žuvačka.	 Trocha	 je	 to	 nudné,		
pretože	všetko	sa	nachádza	na	jednom	
mieste.	 Na	 ČOKOLÁDOBIOLÓGII	
sme	 zistili,	 čo	 sa	 nachádza	 vo	 vnútri	
všetkých	 	 našich	 učiteľov.	 To	 by	 som	
fakt	 nepotrebovala	 vedieť,	 ale	 čo	 už.	
Bohužiaľ,	 do	 čarodejnej	 školy	 musíme	
chodiť	tak,	ako	do	obyčajnej.	Akurát	sem	
chodíme	o	polnoci	a	do	obyčajnej	ráno	o	
ôsmej.	V	škole	sa	mi	však	páči,	pretože	
v	nej	mám	veľa	kamarátov.
 

Laura	Váleková	7.	B

	 Za	 siedmimi	 základnými	
školami	a	ôsmimi	strednými	školami	sa	
nachádza	naša	čarodejná	škola.
Každý	deň	do	nej	jazdíme	na	traktoroch	
a	 učitelia	 na	 kosačkách,	 lebo	 táto	
neobyčajná	 škola	 stojí	 uprostred	 poľa.	
Pred	 vstupom	 do	 budovy	 sa	 všetci	
musíme	 osprchovať,	 aby	 náhodou	
niekto	 nepriniesol	 z	 poľa	 chrobáka	
alebo	mravca.	Vyučovanie	 sa	 začína	o	
ôsmej	hodine	a	 jednej	minúte.	Začiatok	
vyučovania	je	predĺžený	o	jednu	minútu	
preto,	lebo	väčšinou	každý	druhý	žiak	pri	
vstupe	do	 triedy	zakopne	o	prah	dverí.	
Niektorí	aj	narazia	hlavou	do	kľučky	na	
dverách,	ale	 to	sú	 len	výnimky,	pretože	
dvere	 v	 našej	 škole	 sú	 tak	 obrovské,	
že	 sme	na	 kľučku	 krátki.	 Keď	nevieme	
učivo,	 učiteľka	 Veverica	 nám	 vrazí	 do	
ruky	 hrable,	 aby	 sa	 nám	 prevzdušnil	
mozog.	A	keď	prídeme	znovu	do	triedy,	
preventívne	 nám	 ešte	 hodí	 do	 hlavy	
orech,	 nech	 sa	 nám	 rozsvieti	 ešte	
viac.	Na	obed		 jeme	omastené	drevo	a	

upečené	 pavúky.	 Kuchárky	 nemáme.	
Namiesto	 nich	 varia	 včely	 robotnice.	
Učiteľka	Prasnica	neznáša	tieto	pokrmy,	
a	 tak	 si	 nosí	 vlastné	 jedlo.	 Vždy	 má	
palacinky	 s	 kečupom	 a	 hranolky	 s	
nutellou.	 Učiteľ	 Moriak	 zasa	 toto	 jedlo	
miluje	a	preto	si	počas	obeda	pridá	ešte	
pätnásťkrát.	 Potom	 lieta	 po	 celej	 škole	
ako	splašený	kohút.	
Koza	 Róza	 má	 na	 starosti	 zachytávať	
svojimi	 rohami	 internetové	 pripojenie,	
aby	 každý	 jeden	 žiak	 mal	 prístup	 k	
informáciám	 a	 pri	 písomkách	 si	 pekne	
krásne	všetko	povyhľadával.
Všetci	chodíme	do	tejto	školy	radi,	až	na	
jednu	vec.	Sprchovať	sa	pred	školou	by	
sme	sa	naozaj	nemuseli.

Sara	Suljič	7.B

Na hodinách tvorivého písania dostali naši siedmaci za úlohu vytvoriť krátky 
príbeh na tému Čarodejná škola. Vzniklo množstvo milých prác,
z ktorých pre vás vyberáme dve:

Všetci chodíme do tejto 
školy radi, až na jednu 
vec...
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Zbierat sa oplatí - pohlad spät

	 Na	ceste	k	úplnej	bezbariérovosti	
sme	 teda	 potrebovali	 ešte	 doriešiť	
vstup	na	horné	poschodie	školy,	kde	sa	
nachádzajú	 triedy	 1.	 stupňa	 a	 odborné	
učebne.	 Tento	 sen	 sa	 nám	 podarilo	
splniť	 práve	 v	 uplynulom	 období,	 keď	
sme	sa	spoločne	s	Mestom	Gbely,	ako	s	
oprávneným	žiadateľom,	zapojili	do	výzvy	
ministerstva	 školstva	 na	 odstránenie	
bariér	 v	 školách.	V	 tomto	projekte	 sme	
boli	 úspešní	 a	 získali	 sme	 pre	 školu	

Naša škola patrí k bezbariérovým

mobilný	 schodolez,	 o	 ktorom	 sme	 už	
informovali	a	šikmú	schodiskovú	plošinu,	
ktorá	 je	 nainštalovaná	 na	 vedľajšom	
schodisku	a	bude	slúžiť	žiakom	s	trvalým	
aj	dočasným	pohybovým	problémom.	

Veríme,	 že	 aj	 tento	 krok	 prispeje	 k	
modernizácii	našej	školy	a	k	 tomu,	aby	
bola	školou	naozaj	pre	všetkých.	

Mgr.	Dávid	Jureňa,	riaditeľ

V uplynulom mesiaci sa naša škola stala, ako jedna z mála slovenských škôl, 
úplne bezbariérovou. Už dlhšiu dobu je do školy vytvorený bezbariérový 
vstup do budovy pri hlavnom vchode a šikmou schodiskovou plošinou je 
zabezpečený aj vstup do telocvične, ktorá je pod úrovňou prízemia školy.

	 Mnohí	 žiaci	 a	 aj	 celé	 rodiny	
začali	práve	kvôli	zberu	triediť	a	odkladať	
papierové	výrobky,	ktoré	by	inak	možno	
skončili	v	koši	spolu	s	iným	odpadom.	Už	
len	z	tohto	dôvodu	môžeme	konštatovať,	
že	zber	papiera	plní	účel	a	zbierať	papier	
sa	oplatí.	
Samozrejme,	 namotivovať	 žiakov	
k	 masívnemu	 triedeniu	 a	 zbieraniu	
papiera	 si	 v	 dnešnej	 dobe	 vyžaduje	
aj	 nejaký	 motivačný	 stimul,	 my	 sme	 si	
najskôr	 zvolili	 pre	 najusilovnejšiu	 triedu	
na	prvom	stupni	a	najusilovnejšiu	triedu	
na	druhom	stupni	športové	podujatie	a	v	
tomto	roku	sme	víťazné	triedy	poslali	do	
kina,	v	čom	plánujeme	pokračovať	aj	pri	
jarnom	 zbere.	 Takže	 zbierať	 papier	 sa	
oplatí	aj	kvôli	triednej	odmene.
Uvedomujeme	si,	že	vyhrať	môžu	len	dve	
triedy,	ale	snaží	sa	celá	škola,	preto	sme	
zvolili	systém,	že	polovicu	financií,	ktoré	
škole	 za	 zber	 pošlú	 zberné	 suroviny,	
rozdeľujeme	medzi	triedy,	presne	podľa	
množstva	 nazbieraných	 kilogramov.	
Finančne	 to	 vychádza	 približne	 na	 2	
centy	za	kilogram.	Tieto	peniaze	putujú	
po	 zbere	 do	 triednych	 fondov	 a	 triedy	
spolu	so	svojimi	triednymi	učiteľmi	s	nimi	
disponujú	 podľa	 vlastného	 uváženia	 –	
niektoré	 ich	 použijú	 ako	 príspevok	 na	
koncoročný	výlet,	 iné	na	sladkú	 triednu	
odmenu	na	konci	roka	alebo	si	peniaze	
poctivo	 šetria	 vo	 fonde	 (čo	 je	 tiež	
výchovný	moment)	a	použijú	v	deviatom	
ročníku	 na	 rozlúčkovú	 slávnosť.	 Takže	
zbierať	 papier	 sa	 oplatí	 každému	
jednému	 žiakovi,	 lebo	 finančne	 prilepší	
svojej	triede.

Druhá	polovica	zisku	zo	zberu	papiera	ide	
na	vykrytie	nákladov	na	lístky	pre	najlepšie	
triedy	a	na	náklady	spojené	s	dopravou	
na	športové/filmové	predstavenie.	Ak	sa	
podarí	ušetriť	na	niektorej	položke	(napr.	
sponzorským	získaním	lístkov),	peniaze	
putujú	 na	 renováciu	 školy	 –	 naposledy	
sme	tieto	financie	použili	ako	príspevok	
na	vybudovanie	divadelnej	miestnosti	v	
našej	škole.	
Od	 začiatku	 sme	 sa	 zaoberali	 s	
myšlienkou,	 či	 sledovať,	 spisovať	 a	
následne	 vyhodnocovať	 aj	 najlepších	
individualistov	pri	zbere.

Prišli	 sme	 k	 záveru,	 že	 by	 to	 bolo	
kontraproduktívne	 a	 potláčalo	 by	 to	
tímový	zmysel	celej	tejto	aktivity.	Naším	
hlavným	 zámerom,	 prečo	 sme	 obnovili	
tradíciu	zberu,	bolo	odtiahnuť	aspoň	pár	
dní	 v	 roku	 deti	 od	 počítačov,	 vytvoriť	 z	
nich	 tímy,	 vybudovať	 priateľstvá.	 Keď	
sledujeme,	 ako	 oduševnene	 chodia	
partie	 žiakov	 od	 obchodu	 k	 obchodu	
a	 pýtajú	 nejaký	 papier,	 je	 to	 najväčšie	
víťazstvo	 celej	 myšlienky.	 Počítanie,	
koľko	 kilogramov	 priniesol	 každý	 jeden	
žiak,	by	 toto	 tímové	zbieranie	ukončilo,	
lebo	 by	 nám	 po	 obchodoch	 nechodili	
skupinky	 žiakov	 (lebo	 by	 sa	 museli	
deliť),	ale	jednotlivci,	ktorí	by	sa	starali	o	
to,	aby	boli	v	danom	obchode	skôr,	než	
tam	príde	ich	spolužiak,	možno	kamarát	
z	lavice.	
Zbierať	papier	sa	oplatí,	lebo	v	našej	škole	
a	v	 triedach	vytvára	priateľské	väzby	a	
tímovú	atmosféru.	Ďalšie	pozitíva	zberu	
–	 ochrana	 prírody,	 vedenie	 k	 triedeniu	
odpadov,	učenie	sa	tomu,	že	peniaze	sa	
musia	zarobiť	prácou	a	potom	rozumne	
investovať	 –	 sú	 druhotným	 produktom	
tejto	obnovenej	tradície.
Zbierať	 papier	 sa	 teda	oplatí	 a	my	 vás	
k	tomu	pozývame	už	od	dnešného	dňa,	
jarný	zber	papiera	niekedy	v	apríli	2017	
je	 síce	 ešte	ďaleko,	 ale	 na	 zbieranie	 a	
triedenie	nie	je	nikdy	priskoro.	Posledné	
dva	zbery	spolupracujeme	aj	s	miestnym	
zberným	 dvorom	 –	 prídete	 na	 zberný	
dvor,	 odvážime	 vám	 auto	 naložené,	
naši	 deviataci	 vám	 vyložia	 papier	 do	
kontajnera,	odvážime	vám	auto	vyložené,	
celé	to	trvá	5	min.	a	nemusíte	ani	z	auta	
vystúpiť	 -	 čo	 citeľne	 odbremeňuje	 dlhé	
čakanie	na	odváženie	pri	kotolni	školy.	
Tešíme	sa	na	každého,	kto	chce	pomôcť	
nejakej	 triede,	 prírode,	 škole.	 Pri	
pohľade	 späť	 hodnotíme	 zber	 papiera	
ako	veľmi	vydarenú	aktivitu	a	na	jar	v	nej	
pokračujeme,	 lebo	 ZBIERAŤ	 PAPIER	
SA	OPLATÍ!

Mgr.	Dávid	Jureňa

V októbri 2014 sme v našej základnej škole obnovili tradíciu zbierania 
papiera. Odvtedy sme spoločne zažili už 5 zberových popoludní, počas 
ktorých sme vyzbierali a teda aj zrecyklovali okolo 70.000 kg papiera, čo je 
úctyhodné číslo.

ˇ ˇˇ



Knižný skriatok preveril druhákov

Prvácikovia boli pasovaní za žiakov školy Tancujú s radostou pre radost

 Posledný deň pred jesennými 
prázdninami zažili naši prváčikovia a ich 
rodičia rozprávkový večer. Čakala ich 
slávnostná imatrikulácia.
Za žiakov nášho školského kráľovstva 
ich pasoval samotný pán kráľ, čiže 
pán riaditeľ Dávid Jureňa. Celý večer 
moderovali Snehulienka so Zvonilkou 
a aby deti dokázali, že chcú byť naozaj 
dobrými školákmi a ochránia našu školu 

pred všetkým zlom, dokonca aj pred 
bosorkou, ktorá chcela tento večer 
zrušiť, museli splniť niekoľko úloh z 
čítania, matematiky a prvouky.
Pomáhali im pri tom ôsmaci prezlečení 
za rozprávkové postavy – šašo, vodník, 
čarodej, Červená čiapočka a zajko. 
Prváci sa do riešenia pustili s veľkým 
nadšením, všetky úlohy zvládli na 
jednotku s hviezdičkou a na záver 

zaspievali  pesničku o škole a zložili 
slávnostný sľub. Bosorka s krikom 
zutekala preč a prítomní rodičia, učitelia 
aj patróni deviataci sa zhodli na tom, že 
si prváčikovia zaslúžia byť pasovaní za 
žiakov našej školy.
Ako pamiatku na tento večer dostali 
peknú knižku od primátora mesta Gbely.

Mgr. Petra Horinková

 Aké by to bolo tancovanie, keby nemalo niekedy 
aj nádych súťaživosti. Okrem iného práve tanečné súťaže 
motivujú deti byť na javisku o niečo viac profesionálnejšími, 
aby tie prvé priečky v hodnotení boli zaslúžené. Jednou z 
takýchto súťaží bola pre druhákov tanečná súťaž MY dance 
Myjava. Videli konkurenciu, zažili na vlastnej koži chybu 
zvukára, ktorý im pustil inú pieseň a v neposlednom rade boli 
na výlete. Pod vedením Mgr. Andrei Hrnčiríkovej - Budajovej v 
ľudových tancoch súťažili s choreografiou „Komáre“.

Súťaž pokračovala na druhý deň, v sobotu, pre našich 
tanečníkov, kde si tanečná skupina ENDY zmerala sily v 
silnej konkurencii z rôznych kútov Slovenska. Súťažilo sa 
v modernom tanci a naši tanečníci priniesli nasledovné 
umiestnenia:
3.miesto New generation / disko - mládež / 
2.miesto Mauglí / show dance - deti 1 /
1.miesto Hello / disko - deti 2 / 
Choreografie pripravil Lukáš Jureňa

Naši druháci sa stávajú čitateľmi
 Už tradične sa v knižnici 
odohráva udalosť, veľmi významná 
pre našich druháčikov. Na začiatku 
preukážu, hravou formou, knižničnému 
škriatkovi, že naozaj ovládajú 
čítanie a potom dostanú pečiatkami 
a nálepkami vyzdobené preukazy.  
Odteraz môžu samostatne chodiť do 
knižnice a požičiavať si knižky. Školská 
knižnica sa zapojila   /ako každý rok/ 
do súťaže O najzaujímavejšie podujatie 
k Medzinárodnému dňu školských 
knižníc, ktorú každoročne vyhlasuje 
Medzinárodná asociácia školských 
knižníc.  Tento rok s témou:  Učíme sa 
vo dvojiciach alebo malých skupinkách. 
S pani učiteľkami Mgr. Alžbetou 
Hajdukovou, Mgr. Oľgou Veselou 
a Mgr. Martou Veselou  sme žiakom dali    
možnosť  pripraviť sa na vyučovaciu 
hodinu z predneseného učiva.  Piataci 
sa učili „Čo je to rozprávka?“ Prečítali 
rozprávku v jednotlivých skupinách a mali 
nám ju odprezentovať a zdôrazniť typické 
znaky pre rozprávku.  Skupina žiakov sa 
pripravovala z dejepisu na tému: „Dejiny 
píšu ľudia.“ Hľadali rôzne zaujímavosti 
a výroky viažuce sa k osobnostiam 
histórie ako: Napoleon Bonaparte, 
Ľudovít XVI, Mária Antoinetta, Giuseppe 
Garibaldi, Florence Nightingalová, Otto 
von Bismark atď. V skupinke dvaja 
dávali otázky, dvaja odpovedali a potom 
sa vymenili.
Príprava na hodinu anglického jazyka 
pozostávala zo vzájomného učenia sa 

slovíčok a to prostredníctvom klasických 
rozprávok v anglickom jazyku.  Prezliekli 
sa do postavičiek prislúchajúcich 
k jednotlivým rozprávkam a tieto postavy 
si mali jednotlivé skupinky priradiť k tej 
svojej rozprávke.
Naučili sa, ako sa obyčajne začína 
rozprávka a ako sa jednotlivé postavy 
povedia v anglickom jazyku.

Na  upevnenie a precvičenie slovnej 
zásoby slúžila knižka „I Can Do It?“
Čítali si text a obrázky v texte nahrádzali  
príslušnými anglickými slovami.
    Žiaci sa učili spolupracovať, 
prezentovať, vzájomne si pomáhať, učili 
sa zábavnou formou. Bol to zaujímavý 
deň.       

Daniela Holičová

ˇ ˇˇ

ˇ
Od Ondreja po Katarínku
 Pod týmto názvom pripravilo 
uplynulý utorok program takmer 90 
detí vo veku od 5-12, ktoré navštevujú 
ľudový tanec pod vedením Mgr. 
Andrei Hrnčiríkovej. Prostredníctvom   
porekadiel, pranostík a autentickej 
histórie na Záhorí zachytili celý rok 
(od Ondreja po Katarínu) formou 
dramaticko-tanečného pásma a diváci 
si možno zaspomínali na svoje mladšie 
roky. Hlavným cieľom bolo naučiť deti 
poznávať svoju históriu, zvyky a tradície 
v ktorých žili ich prastarí rodičia.
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Šach - královský šport

	 V	 stretnutí	 CVČ	 Senica	 „C“	 –	
Gbely	 „D“	 sme	 vyhrali	 0,5	 :	 4,5	 a	 ŠO	
Kopčany	 –	 Gbely	 „E“	 sme	 prehrali	
vysoko	5	:	0.	V	ďalšom	kole,	v	stretnutí	
Gbely	 „D“	 –	 ŠO	Kopčany	 sme	 prehrali	
tesne	2	 :	3	a	Gbely	 „E“	–	ŠK	Holíč	 „C“	
sme	 vyhrali	 pomerom	 3,5	 :	 1,5.	 V	 4.	
lige	 sa	 tiež	 odohrali	 ďalšie	 2.	 kolá.	
V	stretnutí	Gbely	„B“	–	ŠK	Holíč	„B“	sme	
s	prehľadom	zvíťazili	 4,5	 :	 0,5	a	Gbely	
„C“	–	ŠK	Senica	„B“	sme	úplne	vyhoreli	
v	 pomere	 0	 :	 5.	 V	 nasledujúcom	 kole,	
v	stretnutí	ŠK	Štefanov	–	Gbely	„B“	sme	

vyhrali	1	:	4	a	ŠK	Holíč	„B“	–	Gbely	„C“	
sme	potrebovali	bodovať,	čo	sa	nám	aj	
podarilo	v	znení	1,5	:	3,5.	V	poslednom	
rade,	 avšak	 veľmi	 pútajúcom,	 nás	
zaujíma	 3.	 liga,	 v	 ktorej	 sa	 odohrali	
úvodné	3.	kolá.	V	1.	kole,	v	stretnutí	ŠK	
Kúpele	 Piešťany	 –	 Gbely	 sme	 vyhrali	
3	 :	5.	V	2.	kole,	v	stretnutí	Gbely	–	ŠK	
Skalica	 „B“	 sme	 pohodlne	 vyhrali	 5,5	
:	 2,5.	 V	 3.	 kole,	 v	 stretnutí	 ŠK	Holíč	 –	
Gbely	sme	deklasovali	domáce	družstvo	
výsledkom	0,5	:	7,5.

RNDr.	Peter	Brunovský

Vylovili ryby a raky
Zo 64 polí: Povinná jazda v 3. lige. Po úvodnom kole v 4. lige sa ku slovu 
dostali aj ostatné súťaže. V rámci 5. ligy sa odohrali 2. kolá.

Kto ešte nepozná kapelu Sanchez Amsterdam?

	 Kapela	je	na	hudobnej	scéne	3	
roky	a	už	toho	stihla	naozaj	veľa,	a	ako	
nám	 chalani	 prezradili,	 chystajú	 ďalšie	
prekvapenia	 do	 blízkej	 budúcnosti.	
Od	 vydania	 prvého	 profesionálneho	
albumu	s	názvom	NEZASTAVÍŠ	chalani	
obehli	slovenské	mestá	najprv	na	svojej	
vlastnej	 Nezastavíš	 tour	 2015.	 Po	 jej	
skončení	nasledovali	letné	festivaly	a	tak	
tomu	bolo	aj	v	roku	2016.

Kapela	má	momentálne	4	profesionálne	
videoklipy,	 ktoré	 môžete	 nájsť	 na	 ich	
stránke	 www.sanchezamsterdam.sk	
alebo	aj	na	youtube.com.
Sanchez	Amsterdam	sa	môže	pochváliť	
aj	 spoluprácou	 s	 Jurajom	 Hnilicom,	
finalistom	 minulého	 ročníka	 Česko	
Slovensko	 má	 talent.	 Spolu	 nahrali	
pieseň	Uletení	anjeli,	ktorá	má	už	teraz	
na	youtube	vyše	320	000	zhliadnutí.

Hudobná skupina má štyroch členov a všetci štyria majú jedno spoločné,
sú z mesta Gbely. Sanchez Amsterdam vznikol v roku 2013
po rozpade kapely The Reflex.

Ivan Javorčík, Branislav Kocák, Dávid Maniaček, Jakub Valachovič

„Počas týchto troch rokov sme toho 
s chalanmi zažili veľmi veľa a hlavne 
sme spoznali veľa nových ľudí, čo si 
veľmi vážime. Je to neopísateľný pocit, 
keď hráte na festivale spolu s kapelami 
zvučných mien ako napr.: Horkýže 
Slíže, Iné Kafe, The Paranoid, Zoči Voči, 
Desmod a mnoho ďalších. No práve 
toto vás dobije neskutočnou energiou, 
pretože na tom koncerte, festivale alebo 
klubovke sú si kapely rovnocenné či už 
známejšie alebo nie. Len ľudia to vnímajú 
inak, no práve vďaka letným festivalom 
máme pod pódiom čoraz viac ludí“.

Skupina	 prijala	 pozvanie	 ako	 hosť	 na	
turné	 kapely	 The	 Paranoid	 do	 Žiliny,	
Bratislavy	a	Nitry.

Dávid	Maniaček

ˇ
Z dôvodu neoprávneného spustenia 
hladiny vody v rybárskom revíri 
VN Prietržka č. 2-5160-1-1 a 
zároveň poškodenia technických 
častí výpustu hrádze, ktoré 
budú správcom VN Prietržka 
následne opravené, muselo prísť k 
celkovému vypusteniu hladiny vody 
v rybárskom revíri VN Prietržka.

Z	uvedeného	dôvodu	sa	dňa	6.11.2016	
uskutočnil	 výlov	 tohto	 rybárskeho	
revíru,	z	ktorého	bolo	vylovených:
-	 cca	 175	 kg	 mix	 šťuky	 severnej	 a	
zubáča	veľkoústeho
-	 cca	 800	 kg	 mix	 kapra	 rybničného,	
karasa	 striebristého,	 amura	 bieleho,	
boleňa	dravého	a	bielej	ryby
-	cca	10	ks	sumca	veľkého,	z	ktorých	
jeden	bol	kapitálny	asi	190	cm	a	50	kg
-	niekoľko	desiatok	rakov	bahenných.

Vylovené	 ryby	 neboli	 z	 dôvodu	
urýchlenia	 prác	 triedené	 a	 vážené.	
Taktiež	 tieto	vylovené	 ryby	a	 raky	boli	
umiestnené	v	rybárskych	revíroch	SRZ	
MO	Holíč.

výbor	SRZ	MO	Holíč
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Zaujímavé dni v Špeciálnej základnej škole
	 To,	 že	 škola	 je	 na	 to,	 aby	
sa	 v	 nej	 deti	 učili,	 vie	 už	 každé	 malé	
dieťa.No	 niekedy	 je	 fajn,	 keď	 si	 troška	
oddýchneme	 od	 učenia	 a	 urobíme	 si	
odlišný	deň.	Deň,	kedy	si	rozšírime	svoje	
vedomosti	 a	 získame	 nové	 poznatky	
iným	spôsobom,	ako	klasickým	učením.	
A	na	získavanie	rozširujúcich	vedomostí	
slúžia	 výlety,	 exkurzie,	 besedy,	 tvorivé	
dielne	 a	 podobne.	A	 takéto	 dni	 sme	 si	
pripravili	i	my	v	našej	škole.

Dňa	18.	októbra	sme	si	urobili	 výlet	do	
Senice.	 V	 dopoludňajších	 hodinách	
sme	 pri	 príležitosti	 blížiaceho	 sa	
Medzinárodného	dňa	školských	knižníc	
navštívili		Okresnú	knižnicu	v	Senici.	Tu	
sme	sa	oboznámili	s	rôznymi	literárnymi	
žánrami	 	 pre	 deti	 i	 dospelých.	 Teta	 v	
knižnici	 nám	 porozprávala	 o	 detskej	

literatúre,	 pozreli	 sme	 si	 knihy	 pre	 deti	
od	rôznych	autorov.
V	 závere	 našej	 návštevy	 si	 deti	
vymaľovávali	 vymaľovánky	 na	 tému	
Halloween.	Druhým	našim	cieľom	cesty	
do	 Senice	 bola	 návšteva	 interaktívnej	
výstavy	 „Archeológia	 veselo	 i	 vážne“,	
v	 Záhorskom	 osvetovom	 stredisku.
Výstava	 bola	 spojená	 i	 s	 tvorivými	
dielňami.Tu	 sa	 mohli	 deti	 dozvedieť	
veľa	zaujímavých	údajov	o	živote	našich	
predkov,	 vyskúšali	 si	 dobový	 kostým	
a	mletie	múky.	 Z	 hliny	 si	 vyrobili	 rôzne	
nádoby	 a	 šperky,	 ktoré	 si	 priniesli	 so	
sebou	do	školy.	Pohľad	na	ne	 im	bude	
pripomínať	príjemne	strávený	deň.
	 Pri	 príležitosti	 spomínaného	
Medzinárodného	 dňa	 knižníc	 vyhlásilo	
MŠ	rok	Čitateľskej	gramotnosti	-	čítanie	
rozprávky.	 I	 naša	 škola	 sa	 zapojila	 do	

Dopoludnie svetlonosov

tejto	 aktivity.	Deti	 si	 vypočuli	 rozprávku	
v	podaní	 pani	 učiteľky.	Rozprávku	 sme		
spoločne	 rozobrali	 a	 v	 závere	 hodiny	
sa	 deti	 pokúsili	 prečítanú	 rozprávku	
výtvarne	stvárniť.
Každoročne	 na	 našej	 škole	 prebiehajú	
tvorivé	 dielne	 zamerané	 na	 ročné	
obdobia.Jeseň	 je	 jedno	 z	 čarovných	
ročných	 období,	 ktoré	 hýri	 množstvom	
farieb	 a	 dozrievajúcich	 plodov.	A	 práve	
túto	 farebnosť	 v	 listoch	 a	 plodoch	
sme	 využili	 na	 vyrobenie	 rôznych	
venčekov,obrázkov,	 dyní,	 kvetín	 a	
s	 využitím	 rôznych	 techník	 sa	 nám	
podarilo	vyrobiť	veľa	pekných	výrobkov.
Tvorivé	 dielne	 sme	 ukončili	 výrobou	
halloweenských	 strašidielok.	 Všetkými	
výrobkami	 sme	 si	 pekne	 vyzdobili	 celú	
školu.

ŠZŠ	Gbely	Mgr.Cintulová

Krásne dopoludnie zažili deti 19. októbra v stredu, kedy 
si mohli priniesť do MŠ nádherne vyzdobené dyne.

	 Spolu	 s	 rodičmi	 si	 každé	 dieťa	 vytvorilo	 doma	
krásneho	 svetlonosa.	 Staršie	 deti	 prišli	 do	 MŠ	 oblečené	 v	
rozprávkových	 kostýmoch.	 Hoci	 bolo	 daždivé	 a	 upršané	
počasie,	deti	si	zaspievali,	zatancovali	a	nechýbala	ani	sladká	
odmena.	Dopoludnie	sa	nám	všetkým	páčilo,	všetci	sa	tešíme	
na	ďalšie	krásne	akcie	našej	MŠ.																						Anna	Šimková
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Polovnícka sezóna vrcholí
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JEDNOU 
VETOU
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	 Aktivita	a	činnosť	členov	týchto	
spoločností	je	zameraná	na	prácu,	ktorá	
sa	 viaže	 na	 ročné	 obdobia.	 Obdobie	
jesene	a	začiatok	zimy	 je	vyvrcholením	
lovu	 	 zveri.	 Okrem	 individuálneho	
lovu	 zveri	 prichádza	 v	 mesiacoch	
november,	december	a	 január	 lov	zveri	
na	 spoločných	 poľovačkách.	 Spoločné	
poľovačky	sa	vykonávajú	na	drobnú	zver	
ako	je		bažant,	zajac	a	na	diviačiu	zver.
Okrem	 strelcov	 a	 honcov	 sú	
neodmysliteľnými	spoločníkmi	i	poľovne	
upotrebiteľné	psy.	Ich	úlohou		je	vystaviť	
zver,	dohľadať	postrelenú	zver	(bažant,	
zajac,	príp.	kačica	a	hus)	a	zver	priniesť	
majiteľovi	–	poľovníkovi.	Pri	spoločných	
poľovačkách	 na	 diviačiu	 zver	 sa	
používajú	psi	-	duriče	rôznych	druhov.

Všetky	 používané	 psy	 musia	 mať	
poľovnú	 upotrebiteľnosť,	 tj.	 že	 museli	
úspešne	 absolvovať	 príslušné	 skúšky	
upotrebiteľnosti.	 Tieto	 skúšky	 sa	
vykonávajú	pred	skúšobnými	komisármi.	
Psíky	 sú	 skúšané	 na	 dohľadávanie,	
chovanie	 sa	 pri	 ulovenej	 zveri,	 prácu	
na	 vode,	 odloženie	 a	 pod.	 Na	 počet	
účastníkov	poľovačky	je	viazaný	i	počet	
poľovne	upotrebiteľných	psíkov.	
Spoločná	poľovačka	začína	slávnostným	
nástupom	 poľovníkov	 a	 honcov.	
Poľovnícka	tradícia	hovorí,	že	po	nástupe	
by	malo	odznieť	poľovnícke	halali,	ktoré	
odtrúbi	 trubač,	 pričom	 všetci	 účastníci	
by	 mali	 mať	 zložené	 pokrývky	 hlavy.	
Obvykle	 sa	 k	 účastníkom	 	 poľovačky	
prihovorí	 	 predseda	 poľovníckej	
spoločnosti.		Následne	poľovný	hospodár	

oboznámi	 poľovníkov	 o	 celkovom	
priebehu	poľovačky,	to	znamená,	že	určí	
časť	 revíru	a	druh	zveri,	 ktorá	sa	bude	
poľovať.	
Po	ukončení	poľovačky	znova	nastúpia	
účastníci	 pred	 „výradom“	 ulovenej	
zveri	–	to	je	miesto	ohraničené	čečinou	
štvorcového	 tvaru,	 kde	 v	 rohoch	 horia	
malé	vatry.

Do	 tohto	 označeného	 „výradiska“	 sa	
môže	 vojsť	 len	 cez	 pomyselné	 dvere,	
v	 mieste,	 kde	 je	 obloženie	 čečinou	
prerušené.	 Ak	 poľovník	 neprejde	 cez	
tieto	pomyseľné	dvere	a	prekročí	čečinu,	
dostáva	tzv.	pokutu,	ktorú	uhradí	jednou	
fľaškou	 alkoholu.	 Po	 odtrúbení	 halali	
poľovný	hospodár	zhodnotí	celý	priebeh	
poľovačky	 a	 úspešným	 strelcom,	 ktorí	
nastúpia	do	„výradiska“	k	svojej	ulovenej	
zveri,	 	odovzdá	zálomok.	V	prípade,	že	
niektorý	 účastník	 uloví	 prvýkrát	 lovenú	
zver,	 vykoná	 poľovný	 hospodár	 jeho	
„krst“	 na	 lovca	 tohto	 druhu	 zveri.	 Akt	
krstu	spočíva	v	 tom,	že	si	 lovec	kľakne	
k	 ulovenej	 zveri,	 určí	 si	 z	 účastníkov	
poľovačky	svojho	krstného	otca.	Krstným	
otcom	môže	 byť	 len	 poľovník,	 ktorý	 už	
zver,	ktorá	je	na	„výradisku“,	ulovil.

Krstný	 otec	 dá	 strelcovi	 ruku	 na	 hlavu	
a	 hospodár	 položí	 dýku	 (chladná	
zbraň)	 na	 rameno	 strelca	 a	 blahoželá	
mu	 v	mene	 sv.	Huberta	 k	 	 úlovku,	 čím	
ho	 pokrstí	 za	 lovca	 uloveného	 druhu	
zveri.	V	príhovore	mu	ďalej	pripomenie	
celoročnú	starostlivosť	o	zver	a	prírodu,	
ako	i	dodržiavanie	poľovníckych	tradícií	a	
zvykov.	Krst	pokračuje	ďalej	poľovníckou	
palicou	 tak,	 že	 údermi	 na	 zadok	 mu	
želá,	 aby	 nestrieľal	 ani	 na	 pravo-	 úder	
na	 pravú	 polovicu	 zadku,	 ani	 na	 ľavo,	
úderom	 na	 ľavú	 polovicu	 zadku,	 ale	
musí	 strieľať	 presne	 –	 úderom	 palicou	
na	 stred	 zadku.	 Ďalej	 je	 poľovníckou	
tradíciou,	že	každý	účastník	poľovačky,	
ktorý	tento	druh	zveri	ulovil,	môže	udeliť	
úder	palicou	po	zadku	strelcovi	a	zaželať	
mu	úspešný	lov.	

Ďalej	 sa	 traduje	 z	 poľovníckej	 latiny,	
že	 pokrstený	 strelec	 má	 nasledovné	
povinnosti	k	svojmu	krstnému:
- ak zbadá krstného v šenku, okamžite 
rozkazuje krstnému pivo a poldeci
- ak krstný v šenku už prebral a leží na 
stole, nedajbože pod stolom, okamžite 
krstného odvedie domov a odovzdá 
ho manželke, prípadne družke
- ak má krstený strelec pohľadnú a 
vekovo zodpovedajúcu manželku 
krstnému, môže túto krstnému 
poskytnúť na jednu noc (ako sa 
zachová manželka počas noci, to už 
je na jej rozhodnutí). 

Želám	 všetkým	 poľovníkom	 úspešné	
zavŕšenie	 poľovnej	 sezóny	 2016-
2017,	 zdravie,	 pohodu	 do	 ďalšieho	
poľovníckeho	roku	a	LOVU	ZDAR!

Ing.	Milan	Kubinec	

V katastrálnom území mesta Gbely sú štyri poľovné spoločnosti a to: 
poľovnícka spoločnosť Gbely Pole, poľovnícka spoločnosť Skalica Háj, 
poľovnícka spoločnosť Divá hus, poľovnícka spoločnosť Adamovské jazerá.

Tajnička z minulého čísla znie:
... bude v apríli na budúci rok.

Vyžrebovaný výherca: Mária Machová

V piatok 2. decembra 2016 sa uskutoční podujatie
Adventná dedinka, na ktorej sa predstavia rôzni interpreti

a súčasťou budú i vianočné trhy.
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	 Makať	sa	oplatí.	Tréner	gbelskej	
prípravky	Adam	Ambra	už	vo	svojich	23	
rokoch	 bol	 odmenený	 za	 svoju	 prácu	
a	 spolu	 s	 jeho	 otcom	 Ivanom	Ambrom	
ako	hlavní	tréneri	povedú	reprezentačný	
výber	 Obfz	 Senica	 na	 turnaji	 výberov	
zo	 Slovenska	 .	 Adam	 Ambra:	 „Je	 to	
pre	 mňa	 odmena	 za	 tvrdú	 prácu	 a	
budeme	 sa	 snažiť	 nesklamať	 a	 dobre	
reprezentovať.“	Do	výberu	sme	spolu	s	
otcom	nominovali	 aj	 ďalších	Gbelanov:	
Vladimír	 Volek,	 Viliam	 Nemec,	 Adam	
Ravas,	 Roman	 Horný,	 Adam	 Abou	
Elyazid.	Je	to	reprezentačný	vyber	Obfz	
Senica	 U	 11	 o	 pohár	 predsedu	 Zsfz	
2016.	Vidno,	že	gbelsky	futbal	napreduje	
a	talianska	škola	futbalu	žne	úspech.

Adam	Ambra

Gbelský futbal napreduje
Po 8.kole sú na 1.mieste v súťaži 
5.liga. Mali sme výborný vstup do 
sezóny. Nebolo zvykom, že Gbelania 
vozili pravidelne body zvonku. Teraz 
sa im to darí na výbornú.

	 Hrací	 čas	 bol	 1x14	 minút.	
Gbely	postupne	odohrali	7	zápasov,	no	
nie	 všetky	 vyšli	 podľa	 predstáv	 hráčov	
a	 trénerov.	 Prvý	 zápas	 proti	 Břeclavi	
chalanom	vyšiel	a	bez	problémov	vyhrali	
2:0	(Adam	Ravas,	Vladimír	Volek).	Ďalší	
zápas	proti	Vyškovu	síce	prehrali	1:0,	no	
mali	veľa	šancí	a	bolo	to	len	o	futbalovom	
šťastí.	 Proti	 víťazovi	 celého	 turnaja,	
mužstvu	Brno,	hrali	chalani	vo	vysokom	
nasadení,	 podali	 heroický	 výkon,	 no	
gól	 nestrelili	 a	 dva	 inkasovali.	 Chuť	 si	
popravili	v	zápase	so	Soběšicami,	ktoré	
s	 prehľadom	 zdolali	 3:0	 (Adam	 Ravas	
2x,	Roman	Horný).
Proti	Žideniciam	podali	 chalani	najlepší	
výkon.	 Dlho	 držali	 tesné	 jedno	 gólové	
vedenie	 z	 kopačky	Vladimíra	Volka,	 no	
v	 poslednej	 minúte	 súper	 vyrovnal	 a	
brali	sme	len	jeden	bod.	V	tomto	zápase	
nás	 niekoľkokrát	 poškodil	 rozhodca,	
ktorý	nepískal	dve	očividné	ruky	súpera	
a	 taktiež	 fauly	 proti	 nám.	 Po	 našom	
najlepšom	zápase	si	chalani	dali	„pauzu“	
a	v	 zápase	proti	 Líšni	obdržali	 debakel	
6:0.
Posledný	 zápas	 so	 Soběšicami	 2	 si	

už	 chalani	 nedali	 vziať	 a	 s	 turnajom	
sa	 rozlúčili	 s	 výhrou	 4:2	 (Adrian	
Kocák,	 Roman	 Horný,	 Viliam	 Nemec,	
Filip	 Vanek).	 Bolo	 to	 však	 víťazstvo	
vybojované	v	poslednej	minúte.
Dlho	 chalani	 viedli	 2:1,	 no	 súper	 v	
poslednej	minúte	 vyrovnal.	Mužstvo	 sa	
však	vschopilo	a	behom	minúty	vsietilo	
dva	 góly.	 Gbelčania	 tak	 v	 konečnom	
sčítaní	 obsadili	 5.miesto.	 Farby	 mesta	
Gbely	i	Slovenska	hájili	poctivo	a	podali	
pekný	výkon.			

Mgr.	Eva	Volková

Prípravka na turnaji v Rousínove
Zimnú prípravu začala prípravka 7.11. 2016 na halovom turnaji v Rousínove 
v Českej republike. Hráčov privítala krásna, moderná hala a kvalitní 
súperi. Naše mužstvo hájilo ako jediné farby Slovenska. Hralo sa  na 
polyuretanovom povrchu s rozmermi 20x40m s piatimi hráčmi (4+1).

JEDNOU 
VETOU

1.	kolo:	Patriots	7:8	Archangels	Gbely
2.	kolo:	Voľno

3.	kolo:	Arch.	Gbely	4:12	ŠpelunCrew
4.	kolo:	Archangels	Gbely	8:7	PP	Kings
5.kolo:	Archangels	Gbely	6:4	Bílí	Tigry
6.kolo:	Archangels	Gbely	8:14	S.Skalica
7.kolo:	Mlátičky	11:6	Archangels	Gbely

Florbalová liga
13

Vďaka hlasovaniu dostal gbelský futbalista Adam Barbirik 
jedinečnú možnosť byť prítomný pri nástupe slovenskej 

reprezentácie pred futbalovým zápasom s Litvou.
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TEPOVANIE:
- automobilov
- sedačiek, kobercov...
Alžbeta Vlková, 0917 570 032

0-22  7,60€/1 tona s DPH
0-4    11€/1 tona s DPH

PD GBELY, a.s.

C 12/15 55,-€/1m3 s DPH
C16/20 60,-€/1m3 s DPH

Dovoz / doprava
v Gbeloch zadarmo nad 5 m3 

BETÓN

ŠTRK

034	6621241-2				0903	435	931

PNEUSERVIS ŽENIŠ
0905 / 691 736

( Objednávky len telefonicky)

Kto má ešte starú fotku jazera na 
Halaštave, fotku domu u železnice

a fotku Krimandlovky s STS stanicou.
Kontakt: 0907 / 283 348

KOVOŠROT VAŠIN, s.r.o.
(Gbely – objekt tehelne)

-	Výkup	kovového	odpadu	a	farebných	kovov
-	Výkup	a	zber	autovrakov,	doklad	o	likvidácii

K	dispozícii	nájazdová	váha	(40t)
Otvorené:	UT–PI:10.00-16.00	SO:9.00-12.00

0908 / 147 888     0903 / 404 138

HODINOVÝ MANŽEL
Opravy a pomoc v domácnosti

skladanie nábytku, vŕtanie, zváranie, 
drobné stavebné práce. 0905 691736

KOZMETICKÝ SALÓN 
VERONIKA

Štefánikova ulica 1271
KONTAKT: 0915 / 080 581

VÝROBA KOVOVÉHO OPLOTENIA 
ZÁBRADLIA A OCEĽOVÝCH KONŠTRUKCIÍ

Ferdinand Šmida - návrh, výroba, montáž
fmf.smida@gmail.com    0905 / 311 521

MASÁŽE
Klasická, športová a relaxačná.

Info: 0905 / 896906
VÝKUP ŽELEZA

A FAREBNÝCH KOVOV
Mariana Vilčeková - 0905 / 896 906

Otv. hodiny: PO-PI: 9.00-16.00 /  SO: 9.00-15.00
(Obednajšia prestávka 12.00-12.30)

IVAN VANEK 
Kpt. Nálepku 822, Gbely

0905 600 167 
Predaj pneumatík a zliatinových 

diskov. Sezónne uskladnenie pneu 
10€, pneu+disky 13€ sezóna.

TVORBA WEBSTRÁNOK
Ondrej Chocholáček 

0915 / 613 610     www.webon.sk

ŠENIGLA - NÁBYTOK 
NA MIERU

NÁVRH – VÝROBA – MONTÁŽ

www.nabytoksenigla.sk 
- Kuchynské zostavy, obývacie, 
spálňové zostavy, kúpeľňový a 

kancelársky nábytok, detské izby, 
šatníky, vstavané skrine. KONTAKT: 

0904/910 042

Spoločenská kronika

KOZMETICKÝ SALÓN 
FEMINA

Jana Švrčková, Naftárska 944 
ponúka: kompletné kozmetické 

služby, trvalá na mihalnice, 
laser LASOCAR-pôsobí na pleť 
biostimulačne a regeneračne, 

parafínový zábal...
Kontakt: 0904 / 572 184
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KAMEROVÉ SYSTÉMY, 
ALARMY

0903 / 486 477

www.comptelplus.sk

POČÍTAČE, INTERNET
POKLADNICE
WEBSTRÁNKY

0903 / 251 129
www.comptel.sk

NARODILI SA:
Terézia Smolinská

MANŽELSTVÁ: 
Miroslav Pollák –Zuzana Mackurová

Branislav Puškáč – Marcela Suljičová
Ing. Jaroslav Čermák – Ing. Veronika Drtilová

   OPUSTILI NÁS:
Stanislav Bolebruch, Ján Dvorský,

Imriška Martinkovičová, Miroslav Šmida
Anna Vaňková, Ladislav Zajíček

JUBILANTI:
V mesiaci november sa významného

životného jubilea dožili:

Miloslav Butaš, Mária Čárska
Ján Martinkovič, Jozef Uhrinec

Mária Falbová, Vilma Medlenová
Otília Konečná, Bernardína Brezovská
Rozália Bučková, Vilhelmína Kocáková

Anna Piváková, Vilhelmína Gálová
Ignác Krídl, Ladislav Brunovský

Anastázia Brunovská
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Viete, co sú to moravské pštrosy?
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	 	 	 	 	 Miestna	 organizácia	 SZCH	 Gbely	
usporiadala	výstavu	holubov.	Špeciálku	
moravských	pštrosov	Slovenska	a	Čiech.	
Moravský	 pštros	 pochádza	 z	 Moravy	
z	 okolia	 Mikulovska,	 Olomoucka,	
Uherskohradišťska,	Kroměřížska.	O	jeho	
pôvode	 sa	 nezachovali	 žiadne	 správy,	
ale	 vyšľachtený	 bol	 pravdepodobne	
začiatkom	 19.	 storočia	 skrížením	
domácich	holubov	s	niektorým	plemenom	
v	pštrosej	 farbe.	Usporiadatelia	 privítali	
vystavovateľov	 v	 peknom	 prostredí,	
v	 areáli	 telovýchovnej	 jednoty	 Gbely.	
Pekné	 prostredie,	 chladné	 ale	
priaznivé	 počasie,	 boli	 spoločníkmi	
pre	 28	 prihlásených	 chovateľov	 a	 276	
prihlásených	holubov.	Zemepisná	poloha	
zabezpečila	 aj	 medzinárodnú	 účasť	 –	
spomedzi	týchto	vystavovateľov	bolo	až	
7	z	Českej	republiky.
Pri	 čakaní	 na	 výsledky	 v	 nadmernej	
poľovníckej	chate	na	štadióne	prebiehali		
medzinárodné	 rokovania.	 Chovatelia	
si	 medzi	 sebou	 vymieňali	 skúsenosti,	
taktiky	 aj	 chovateľský	 materiál.	
Posudzovanie	holubov	posudzovateľom	

spríjemňovala	 hudba,	 občerstvenie	
bolo	 zabezpečené	 formou	 pojazdného	
bufetu.	Po	pár	kávach,	gulášoch	a	dobrej	
marhuľovici	 boli	 vyhlásené	 výsledky.	
Bolo	 udelených	 16	 čestných	 cien,	 3	
víťazne	 kolekcie,	 1	 grant	 šampión	 na	
staré	holuby,	1	grant	šampión	na	mladé	
holuby	a	štyria	šampióni	na	staré	holuby.	
Tejto	špeciálky	moravských	pštrosov	sa	
zúčastnili	 traja	 členovia	 ZO	Gbely	 a	 to	

mladá	 chovateľka	 Natália	 	 Jahelková	
s	 čiernymi	 pštrosmi,	 Ľubomír	 Pfeffer	
s	 modrými	 pštrosmi	 bezpásavými	
a	Mgr.	Peter	Konc	s	červenými	pštrosmi	
a	taktiež	s	modrými	jarabými	pštrosmi.
A	na	ne	získal	šampióna	na	mladé.	
Mor.	pštros	červený	=		Mgr.	Peter	Konc.
A	na	staré	získal	taktiež	šampióna.
Mor.	pštros	jarabý	=	Mgr.	Peter	Konc.
Výstava	 sa	 nakoniec	 vydarila	
a	 vystavovatelia	 boli	 spokojní	 a	 taktiež	
celá	 verejnosť,	 ktorá	 sa	 výstavy	
zúčastnila		a	navštívila	ju.
Takéto	podujatie,	aby	sa	podarilo,	je	k	tomu	
treba	obetavých	ľudí	a	taktiež	sponzorov.	
Organizátorom	bol	 predseda	ZO	Gbely		
Ľubomír	Pfeffer	a	spoluorganizátor	Mgr.	
Peter	 Konc.	 Ďakujem	 mojím	 mladým	
chovateľom	 a	 chovateľom,	 ktorí	 mi	
pomohli	 túto	výstavu	zorganizovať	a	sú	
to:	Samuel	Šmida,	Krištof	Vanek,	Natália		
Jahelková,	 Jana	 Knotková,	 Lukáš	
a	Peter	Pecinovci,	Dominika	Mikušová,	
Ferdinand	 Junek,	 Peter	 Tokoš	 a	 veľká	
vďaka	patrí	aj	sponzorom.
-predsedovi	TTSK	Tiborovi	Mikušovi
-Mestu	Gbely	Ing.	Jozefovi	Hazlingerovi
-Mäs-com	Mgr.	Petrovi	Koncovi

Ľubomír	Pfeffer



Anton Valachovič

Stanislav Hnát Soňa Mundová

Jozef Uhrinec Ján Kohút

NAJKRAJŠIA FOTOGRAFIA GBELOV A OKOLIA
Tento mesiac uverejňujeme poslednýkrát v tomto roku zaslané fotografie. V nasledovnom čísle mesačníka Gbelan

vyžrebujeme troch výhercov spomedzi všetkých, ktorí do redakcie počas roka 2016 fotografie poslali.






